
Shrnutí činnosti členů RS 50 p.s. v roce 2024 a plány organizace 

na rok 2025 

Pravidelně na konci roku výbor RS 50 p.s. vyhodnocuje svoji činnost a současně tím i celého 

RS a připravuje plány na rok příští. V listopadu 2024  to bylo stejné, i když v něčem přeci jen 

jiné. 

Program kurzů CPV tak, jak byl naplánován a představen na členské schůzi v 02/2024, byl 

splněn jen částečně. První téma – klasické setkání s inspektorem OÚIP Ing. Šimonovským se 

uskutečnilo v dubnu s velmi dobrou účastí posluchačů. Účastníci setkání tak měli možnost se 

osobně rozloučit s dlouholetým spolupracovníkem mnoha z nich panem inženýrem Karlem 

Šimonovským. Ten po desítky let pracoval jako inspektor oboru VZZ na oblastním inspektorátu 

bezpečnosti práce v Hradci Králové. Karlovy znalosti, rady i poučení mnohým kolegům velice 

usnadnily práci i profesní život. V nastavené spolupráci se zmíněným státním úřadem se bude 

snažit naše skupina i nadále spolupracovat. 

 

Další plánované setkání v některém předprázdninovém termínu na téma „vázací prostředky a 

jejich použití“ muselo být pro nezájem zrušeno.  

Poslední akcí pořádanou RS 50 p.s, bylo setkání ve školícím středisku firmy SLT components 

s.r.o ve Slatiňanech. Jednatel firmy Ing. Zdeněk Dvořák seznámil účastníky s moderní 

technikou používanou na soudobých ZZ – od malých jednotek až po běžné jeřáby různé 

konstrukce. 

 

Jen dvě akce za celý rok je oproti minulosti opravdu velká změna. Důvodem je stále menší 

zájem případných účastníků a s tím spojená nerentabilita celé akce. Nerentabilita finanční, ale  

hlavně ta morální. Akce není nikdy nijak velká, ale někdo musí zajistit téma, přednášejícího na 

určité datum, místo, drobné občerstvení, rozeslat pozvánky a pak čekat, zda se dostaví důstojný 

počet posluchačů. A věřte, že není nic veselého stát před poloprázdnou nebo chcete-li před 

poloplnou učebnou. To nebaví přednášejícího, organizátory a ani zúčastněné. 

Z těchto důvodů nebude připravován plný kalendář přednášek CPV na r.2025. Výbor 

prostřednictvím e-mailového dotazu na členy RS zjistí možná témata. Bude-li ze strany členů 

projeven zájem a podaří-li se zajistit přednášejícího, bude akce uskutečněna. Informace o 

termínu a další podrobnosti budou zveřejněny obvyklou cestou. 

Zatím má výbor v plánu uskutečnit setkání v areálu firmy UMIKOV CZ s.r.o. Libáň. Firma je 

předním dodavatelem nakládacích jeřábů, které dodává, montuje na dodané podvozky, opravuje 

a servisuje. Provádí předepsané prohlídky a revize strojů, provádí základní i opakované školení 

obsluhy. Termín akce je zatím pouze přibližný – 04/25. Přesné datum bude včas zveřejněno. 

Letošní program schůzek CPV bude projednáván i na ČS RS 50 p.s. dne 28.2.2025     

 

Nelze asi přehlížet klesající zájem o spolkovou činnost napříč společností. Doba je „rychlá“, 

náročná na vše a na všechny. Informace je možno získávat rychleji a levněji jinak než 

setkáváním z očí do očí. Pokud budeme chtít spolky zachovat, musíme se přizpůsobit. Dát 

možnost mladším kolegům, aby řekli a ukázali, co chtějí a jakými prostředky chtějí 

komunikovat. Předsednictvo Asociace ZZ z.s. už tyto kroky dělá a budoucnost ukáže, zda jdou 

správným směrem. Naše RS musí zapracovat podobně, aby vybudovanou pověst organizace, 

kde se stále něco děje, udržela. Třeba proto, že v ní za léta existence byla a stále je řada 

odborníků, kterým na oboru ZZ záleží a posouvají znalosti všech zúčastněných dopředu. 

Přes trošku negativní vyznění tohoto příspěvku věřím, že sdružování a práce v odborných 

spolcích má svůj smysl a budoucnost. 

    

Chrudim 9.2.2025                    Za kolektiv organizátorů CPV Miloš Mach, předseda RS 50 p.s.. 


